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PROTOKÓŁ NR XL/2022 

XL nadzwyczajnej sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego 

kadencji 2018-2023 

4 marca 2022 roku, godz. 1300 

nadzwyczajna sesja Sejmiku Województwa Lubuskiego  

Sala Konferencyjna Muzeum Ziemi Lubuskiej w Zielonej Górze 

 

 

Punkt 1. 

Otwarcie obrad XL nadzwyczajnej sesji Sejmiku.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Szanowni Państwo, otwieram XL sesję Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 

2018-2023, zwołaną w trybie nadzwyczajnym. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek wita 

radnych i zaproszonych gości.  

Wniosek o zwołanie nadzwyczajnej sesji Sejmiku stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Szanowni Państwo, informuję, iż na podstawie art. 21 ust. 1a ustawy o samorządzie 

województwa - obrady Sejmiku Województwa są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagranie obrad jest udostępniane w 

Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Marszałkowskiego i na stronie internetowej 

samorządu województwa. Szanowni Radni, w związku z tym, że Radni są także 

połączeni zdalnie bardzo proszę, aby w czasie sesji Sejmiku nie wylogowywać się z 

systemu do głosowania i platformy wideokonferencji, bo zakłóca to prowadzenie 

obrad. Stwierdzam, że na stan 30 Radnych Województwa Lubuskiego na sesji 

obecnych jest 27, wobec czego Sejmik władny jest do podejmowania prawomocnych 

uchwał. 



2 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Punkt 2. 

Przyjęcie porządku obrad sesji.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Szanowni Państwo, na wstępie chciałbym wszystkim radnym podziękować, że w tak 

pilnym trybie, możemy uczestniczyć w tej sesji. Dziękuję Dyrektorowi Muzeum, że 

gościnnie mogą uczestniczyć tu ci, którzy uczestniczą w trybie stacjonarnym. 

Szanowni Państwo, nie chcę długo mówić, ale wydaje mi się, że wszyscy wiemy 

dokładnie co nas spotkało, chyba nikt sobie nie wyobrażał, że w XXI wieku dotrze do 

nas wojna. Ta wojna dotarła do nas nie tylko za pomocą mediów, ale też na co dzień 

– mamy uchodźców, dlatego uważam, że powinniśmy przeprowadzić sesję sprawnie 

i zająć stanowisko wobec tego, co się na świecie dzieje. Ja mam tylko apel, 

ponieważ z większością klubów Stanowiska są uzgodnione, żebyśmy bez zbędnych 

dyskusji, najlepiej przez aklamację, Stanowiska przyjęli. Przystępujemy do 

uchwalenia porządku obrad XL sesji Sejmiku. Panie i Panowie Radni, o terminie 

obrad sesji  zostaliście powiadomieni zgodnie ze Statutem i otrzymaliście Państwo 

zaproszenie na sesję wraz z porządkiem obrad. Materiały i projekty uchwał, 

stanowiska i apelu, będące przedmiotem sesji, dostępne są na serwerze dla radnych 

i zostały przesłane do Państwa drogą mailową. Szanowni Państwo informuję, że 

chęć zabrania głosu będzie możliwa w momencie zarządzenia przeze mnie dyskusji. 

Głos będzie udzielony zgodnie z kolejnością zgłaszania. Czy mają Państwo uwagi, 

wnioski do porządku obrad sesji? Pan Radny Tadeusz Ardelli, bardzo proszę. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Ardelli: Panie 

Przewodniczący, ja chciałem zapytać, jak to jest ze zwołaniem tej sesji, ponieważ do 

wniosku nie były dołączone żadne uchwały, a kiedy my tydzień temu próbowaliśmy 

złożyć wniosek o zwołanie sesji nadzwyczajnej, to Pan Przewodniczący powiedział, 

że w związku z tym, że nie dołączyliśmy żadnego projektu uchwały, to nie może 

zwołać sesji, a dzisiaj też nie ma takiego projektu uchwały. To na jakiej podstawie 

zwołano sesję? 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Drogi Radny, Drogi Kolego, wszystko było na serwerze, uchwały były 

przygotowane… 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Ardelli: Ale 

jakie uchwały, Panie Przewodniczący? Uchwał nie było, uchwały będziemy dzisiaj 

dopiero wprowadzać do porządku obrad.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Uchwały, stanowiska były na serwerze. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Ardelli: To 

nie są uchwały. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

To są uchwały, uchwały, które dzisiaj będziemy przyjmować. Czy ktoś jeszcze 

chciałby zabrać głos? Szanowni Państwo, na prośbę Klubu Radnych Bezpartyjni 

Samorządowcy, Zarząd Województwa Lubuskiego przygotował projekty uchwał w 

sprawie: dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2022 

rok – druk nr 605/22 i w sprawie udzielenia lubuskim powiatom pomocy finansowej – 

druk nr 604/22. Pismem z dnia 3 marca br., Zarząd Województwa Lubuskiego zwrócił 

się z prośbą o wprowadzenie tych projektów uchwał do porządku obrad dzisiejszej 

sesji. Zgodnie z art. 21 ust. 8 ustawy o samorządzie województwa, wprowadzenie 

zmian w porządku obrad nadzwyczajnej sesji, wymaga zgody wszystkich 

wnioskodawców. Ponieważ Zarząd Województwa, na prośbę Klubu Radnych 

Bezpartyjni Samorządowcy, zwrócił się z prośbą o wprowadzenie ww. projektów 

uchwał uznaję, że wyraziliście Państwo tym samym zgodę. Proszę, by Radny 

Województwa, również podpisany pod wnioskiem, wyraził zgodę odnośnie 

rozszerzenia porządku obrad sesji o punkty: 

4a – Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej 

Województwa Lubuskiego na 2022 rok – druk nr 605/22, 

4b – Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia lubuskim powiatom pomocy finansowej 

– druk nr 604/22.  
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Pytam Pana Radnego Sebastiana Ciemnoczołowskiego: czy wyraża Pan zgodę na 

wprowadzenie dodatkowych punktów? 

Radny Województwa Lubuskiego Sebastian Sylwester Ciemnoczołowski: Tak, 

wyrażam zgodę.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Dziękuję. Informuję, że wszyscy wnioskodawcy wyrażają zgodę na rozszerzenie 

porządku obrad sesji o punkt 4a i punkt 4b. Jednocześnie informuję, iż w czasie 

przerwy w sesji, po punkcie 4 porządku obrad, odbędzie się posiedzenie Komisji 

Budżetu i Finansów, na którym będą opiniowane przedmiotowe projekty uchwał. 

Posiedzenie odbędzie się w sali, w której obradujemy. Szanowni Państwo, 

przechodzimy do głosowania. Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad 

sesji o punkt 4a – Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej 

Województwa Lubuskiego na 2022 rok – druk nr 605/22.  

(Wiceprzewodniczący Sejmiku Jerzy Wierchowicz telefonicznie zagłosował „za”). 

24 radnych za, 0 przeciw, 2 wstrzymało się od głosowania.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania, porządek obrad sesji został rozszerzony o 

punkt 4a. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad sesji o punkt 4b – Podjęcie 

uchwały w sprawie udzielenia lubuskim powiatom pomocy finansowej – druk nr 

604/22. Proszę o głosowanie. Pan Radny Wierchowicz i Pan Radny Jędrzejczak. 

Członek Zarządu Województwa Lubuskiego Tadeusz Jędrzejczak: Jestem „za”, 

tylko mam problemy techniczne.  

(Rozmowa telefoniczna Przewodniczącego Sejmiku Wacława Maciuszonka z 

Wiceprzewodniczącym Sejmiku Jerzym Wierchowiczem). 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Pan Jerzy Wierchowicz – „za”. 

26 radnych za, 0 przeciw, 1 wstrzymał się od głosowania.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania, porządek obrad sesji, został  rozszerzony o 

punkt 4b. 
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Wynik głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Porządek obrad sesji, wraz z przegłosowanymi zmianami, poddaję pod głosowanie. 

Członek Zarządu Województwa Lubuskiego Tadeusz Jędrzejczak: Jestem „za”. 

(Wiceprzewodniczący Sejmiku Jerzy Wierchowicz telefonicznie zagłosował „za”). 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Dziękuję. Pan Radny Wierchowicz „za”. 

27 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się od głosowania.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad sesji, wraz z przegłosowanymi 

zmianami, został przyjęty. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Rozszerzony porządek obrad stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

Punkt 3. 

Stanowisko Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie potępienia zbrojnej 

inwazji Federacji Rosyjskiej przeciwko niepodległej Ukrainie. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Szanowni Państwo, do projektu stanowiska wprowadzone zostały autopoprawki 

wnioskodawcy, projekt stanowiska wraz z autopoprawkami jest umieszczony w 

materiałach na sesję i został wysłany do Państwa e-mailem. Poproszę Pana 

Radnego Sławomira Kowala jako wnioskodawcę o zaprezentowanie Stanowiska 

Sejmiku.  

Radny Województwa Lubuskiego Sławomir Jan Kowal: Dzień dobry wszystkim 

Państwu. Szanowni Państwo, nawiązując do tego, co już powiedział Pan 

Przewodniczący, mam zaszczyt odczytać Stanowisko Sejmiku Województwa 

Lubuskiego z dnia 4 marca 2022 roku w sprawie potępienia zbrojnej inwazji Federacji 

Rosyjskiej przeciwko niepodległej Ukrainie. Zaakcentuje, iż wszelkie zmiany 

zainteresowanych Radnych i Klubów, zostały umieszczone w tym Stanowisku i jest 

to efekt naszej wspólnej pracy za co bardzo dziękuję.  



6 

 

Radny Województwa Lubuskiego Sławomir Jan Kowal odczytuje projekt Stanowiska 

Sejmiku. 

Projekt stanowiska stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Dziękuję Panie Radny. Czy są wystąpienia klubowe? Czy do projektu Stanowiska 

ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Proszę o zgłoszenia. Dziękuję 

bardzo. Jeżeli nie ma to przechodzimy do głosowania. Najlepiej przez aklamację 

oczywiście. Czy wszyscy Radni wyrażają zgodę na przyjęcie przez aklamację 

Stanowiska? Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że Stanowisko zostało podjęte.  

Stanowisko Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 4 marca 2022 r. w sprawie 

potępienia zbrojnej inwazji Federacji Rosyjskiej przeciwko niepodległej Ukrainie 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

Punkt 4. 

Apel Sejmiku Województwa Lubuskiego do władz samorządowych i rządowych 

województwa lubuskiego o niezwłoczne przygotowanie się do przyjmowania 

uchodźców wojennych z terenu niepodległej Ukrainy.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Proszę Pana Radnego Sławomira Kowala o przedstawienie Stanowiska.  

Radny Województwa Lubuskiego Sławomir Jan Kowal odczytuje projekt Stanowiska 

Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 4 marca 2022 roku do władz 

samorządowych i rządowych w sprawie gotowości do współpracy w przyjmowaniu 

uchodźców z Ukrainy.  

Projekt stanowiska stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos albo zadać pytanie? Pan Radny Edward Fedko. 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Jan Fedko: Panie Przewodniczący, 

Pani Marszałek, ja nie mam uwag do Stanowiska, co prawda tutaj wydrukowałem 

sobie apel, ale rozumiem, że te zmiany nastąpiły? Tak, rozumiem, bo rzeczywiście 
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jak nigdy potrzebujemy wspólnych solidarnych działań w tej kwestii. Natomiast w tym 

kontekście chciałbym zapytać Panią Marszałek, czy w sytuacji, kiedy ta koordynacja 

powinna być rzeczywiście na jakimś jednym szczeblu, przewiduje Pani utworzenie 

jednego punktu informacyjnego, np. w mieście w Zielonej Górze i w mieście 

Gorzowie, chociażby w kontekście współpracy Zielonej Góry z Iwano-Frankiwskiem, 

a my jako województwo współpracujemy z obwodem iwanofrankiwskim, podobnie jak 

Gorzów współpracuje z Sumami. Wydaje się, że tego typu sygnał, gdyby poszedł też 

do społeczeństwa, miałoby to istotne, chyba, znaczenie, dobre oddziaływanie i 

pokazałoby, że rzeczywiście potrafimy w tych trudnych czasach podjąć wspólne 

działanie. Podobnie, jeśli chodzi o skoordynowanie działań dotyczących punktów 

zbiórki tych darów, które przygotowujemy. Ja wiem ze swojej strony, jako Prezes 

Zarządu Oddziału Wojewódzkiego naszego Związku, myśmy też przygotowali 

konkretny sprzęt, konkretną pomoc i ona jest przekazywana do punktów wspólnych. 

Czy tego typu działania są przewidywane i czy zarówno Pani Marszałek, jak i Pan 

Przewodniczący w tej konkretnej sytuacji macie plan, zamierzacie, czy podejmiecie 

wspólną inicjatywę chociażby w postaci zorganizowania wspólnej konferencji 

prasowej na ten temat ze służbami Wojewody? Dziękuję. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Poproszę Pani Marszałek. 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Anna Polak: Dzień dobry Państwu. 

Szanowni Państwo, my wspieramy, Samorząd Województwa Lubuskiego wspiera 

działania Państwa Polskiego, tak jak potrafimy najlepiej. Dlatego wspólnie z 

Zrzeszeniem Wójtów, Burmistrzów całego naszego województwa, nie tylko Zielonej 

Góry, czy Gorzowa, ponieważ w Zrzeszeniu Gmin mamy 82 gminy i wszystkich 

traktujemy jednakowo. Wspólnie utworzyliśmy Lubuskie Centrum Pomocowe jako 

jednostkę wspierającą działania rządu, działania Wojewody. Samorządy działają 

natychmiast, bardzo skutecznie. Ta pomoc do nas dociera. Sala Kolumnowa w 

Urzędzie Marszałkowskim zamieniła się na takie właśnie centrum – zupełnie 

spontanicznie. Tutaj są organizacje pozarządowe, wolontariusze, Okręgowa Rada 

Adwokacka, przychodzą też strażacy. Przyjeżdżają burmistrzowie, przywożą to, co 

jest najpilniejsze. Prowadzimy 3 listy potrzeb: lista medyczna, lista, która wynika z 

zapotrzebowania naszych przyjaciół i partnerów na Ukrainie w naszych obwodach: 
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iwanofrankiwskim, sumskim, ale też lwowskim, czyli ci, którzy mogą być w kontakcie, 

bo są prowadzone działania wojenne, więc nie wszyscy mogą być w tym kontakcie. 

Obwód sumski dopiero wczoraj dał nam znać, jak trudna tam jest sytuacja. I to jest 

taka lubuska drużyna. Myślę, że w tej chwili najważniejsze jest to, żeby ta pomoc jak 

najszybciej docierała, więc uruchomione też zostały, oprócz magazynów rządowych, 

samorządowe: w Rzeszowie – dwa magazyny, które koordynuje Prezydent 

Rzeszowa i Marszałek Podkarpacki, i w Lublinie podobnie w uzgodnieniu z rządem 

polskim. My tam docieramy szybko. Nasz transport wczoraj dotarł. Natychmiast 

został przeładowany na busy podkarpackie i jest już w Ukrainie. Także w tej chwili 

nie ma czasu na jakieś między nami kurtuazje, czy wspólne konferencje prasowe. 

Wczoraj wspólnie z Zrzeszeniem Wójtów, Burmistrzów stanęliśmy razem, razem ze 

wszystkimi, którzy reprezentują różne grupy społeczne, które działają. Jak widzimy, 

bardzo szybko działają organizacje pozarządowe, bo one po prostu już to 

przećwiczyły. Mają partnerów na Ukrainie. W tej chwili też pakuje się kolejny 

transport medyczny, który pójdzie dla obwodu sumskiego do Lublina, do Rzeszowa, 

dla obwodu iwanofrankiwskiego. Zgłaszają się przedsiębiorcy ze swoją pomocą, 

którzy nieodpłatnie nam gwarantują transport. Zgłaszają się instytucje, które też mają 

do zaoferowania wiele, dlatego powołaliśmy wspólny zespół, który koordynuje tą 

pomocą. Każdy ma swoje zadanie i myślę, że sprawnie i skutecznie działa. Ja nie 

chcę przedłużać, bo jest bardzo dużo informacji, codziennie napływa bardzo dużo 

meldunków i dlatego powołaliśmy serwis informacyjny na naszej stronie 

lubuskie/Ukraina i tu cały czas aktualizujemy te informacje, to są: telefony, maila 

kontaktowe. Jesteśmy też w stałym kontakcie z administracją rządową. Odbywają się 

codziennie takie odprawy. Dzisiaj po południu odbędzie się wspólne też spotkanie 

samorządu i rządu polskiego w ramach komisji wspólnej rządu i samorządu, bo 

kończymy negocjować specustawę, która nam bardzo pomoże przyspieszyć 

niesienie tej pomocy. Codziennie też się odbywają spotkania z Wojewodą i myślę, że 

ta wspólna lubuska drużyna skutecznie niesie pomoc, za co dzisiaj wszystkim bardzo 

dziękuję. Dziękuję Radnym, Panu Przewodniczącemu również za pomoc, za 

wsparcie, za wiele też podpowiedzi, które płyną od Państwa. Jest też Senator – Pan 

Wadim Tyszkiewicz, który też jest w kontakcie i też przeciera te szlaki rządowe. Też 

chcę powiedzieć przy tej okazji, jeżeli nas słuchają gminy, przedsiębiorcy, 

mieszkańcy naszego województwa, że również są zniesione obostrzenia 
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spowodowane ustawą zamówienia publiczne, bo my przekazaliśmy pieniądze na 

transport medyczny dla szpitala w Gorzowie do pewnej wysokości. Na pewno 

Państwo się zastanawialiście, dlaczego to jest taka kwota – 150 tys., dlatego żeby 

nie robić przetargu. A dzisiaj już wiemy, jest komunikat dostępny na Centralnym 

Biurze Zamówień Publicznych, że cała pomoc, która jest niesiona dla Ukrainy może 

być realizowana w wolnym trybie, z wolnej ręki, na podstawie rozeznania ofert, które 

możemy bardzo szybko przeprowadzić. Mam też taką nadzieję, że w przyszłym 

tygodniu będzie już specustawa, która pozwoli nam skutecznie zaplanować działania 

długofalowe związane z zaopiekowaniem uchodźców, z pracą dla nich, edukacją, 

opieką medyczną, bo mamy jeszcze bardzo dużo do zrobienia. I też możemy się 

spodziewać, że ta fala uchodźców będzie coraz większa. Mam informację też od 

Wojewody, bo zgłaszają się do nas mieszkańcy, proponując noclegi i proponując 

konkretną pomoc, że w bazie noclegów Wojewoda ma wystarczającą liczbę, ale 

myślę, że też należy zgłaszać do służb Wojewody, do zarządzania kryzysowego. My 

też przekazujemy wszystkie informacje, które do nas docierają, bo można się 

spodziewać, że uchodźców będzie dużo więcej, bo widzimy jak jest na Wschodzie. 

Ja nie chcę przedłużać, wszystkie informacje są na naszym serwisie dostępne. 

Także jeszcze raz, bardzo Państwu dziękuję za życzliwość i okazaną pomoc.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Dziękuję Pani Marszałek. Widzę, że jest zgłoszenie Pana Radnego Marka 

Surmacza, bardzo proszę.  

Radny Województwa Lubuskiego Marek Tomasz Surmacz: Chciałem się odnieść 

bezpośrednio, i taki głos zgłosiłem po wystąpieniu Pana Radnego Edwarda Fedko, 

ale po wyczerpującej informacji, którą przed chwilą usłyszeliśmy od Pani Marszałek, 

dziękuję bardzo. Tylko pozdrawiam Państwa.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Pozdrawiamy, dziękuję za zabranie głosu i proszę Pan Radny Jan Świrepo.  

Radny Województwa Lubuskiego Jan Świrepo: Panie Przewodniczący, ja mam 

kilka uwag odnośnie darów zebranych przez Urząd Marszałkowski, które są na Sali 

Kolumnowej. Trzeba jak najszybciej przekazać część tych darów do magazynów w 

Skwierzynie, a część do Caritasu, bo nie można tak tworzyć ileś tam punktów, gdzie 
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każdy będzie przychodził, będzie przebierał. My musimy kierować konkretnie, bo 

było widać jak na granicy olbrzymia ilość tych darów leżała na zewnątrz, padał śnieg. 

My musimy po prostu kierunkować. Od tego są stowarzyszenia, tak jak Caritas, czy 

też rządowe magazyny w Skwierzynie. Przekazać, a oni najlepiej będą wiedzieli, 

gdzie i jak to przekazać. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Dziękuję Panie Radny. Pani Marszałek słyszała, także myślę, że to jest realizowane. 

Proszę Pani Radna Aleksandra Mrozek. 

Radna Województwa Lubuskiego Aleksandra Mrozek: Szanowni Państwo, ja 

chciałam bardzo gorąco poprzeć głos Pana Radnego Świrepo, bo oczywiście ta 

pomoc jest, ona płynie z serca, ale musi być koordynowana. W związku z tym te 

obrazki, które są na granicy, gdzie rzeczywiście widać sterty z serca przekazanych 

darów, nie pokazują takiej sprawności organizacyjnej, dlatego też myślę, że nie może 

to robić każdy z nas na własną rękę. Są wyznaczone miejsca, to bardzo usprawnia, 

dlatego bardzo gorąco popieram głos Radnego Jana Świrepo. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Dziękuję Pani Radna. Wszyscy tu słyszymy także, to są pierwsze dni, myślę że 

ważna jest też taka bezpośrednia pomoc jak najbliżej tych poszkodowanych i 

sukcesywnie to jest realizowane. Mam nadzieję, że wszyscy wytrwamy, bo ta pomoc 

wydaje się będzie potrzebna długofalowo. Dziękuję. Pan Radny Kazimierz Łatwiński 

jeszcze chciał zabrać głos. 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Łatwiński: Ja tylko w uzupełnieniu 

chciałem podać, że szczegółowe informacje głównie dla obywateli Ukrainy, ale 

również dla obywateli instytucji polskich, które włączają się w pomoc, znajdują się na 

stronie ua.gov.pl – to jest informacja w czterech językach, w tym: w języku polskim i 

ukraińskim oraz na stronie lubuskie.uw.gov.pl – tam jest taka zakładka: pomagamy 

Ukrainie oraz zakładka: informacja dla obywateli Ukrainy. Ta zakładka jest w dwóch 

językach: w języku ukraińskim i języku polskim. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Dziękuję Panie Radny. Przechodzimy do głosowania. Zadaję pytanie wszystkim 
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Radnym: czy możemy to Stanowisko przyjąć przez aklamację czy ktoś jest przeciw? 

Dziękuję. Stwierdzam, że Stanowisko zostało podjęte. Dziękuję wszystkim bardzo. 

Mam nadzieję, że w przyszłości przy każdym Stanowisku, które będziemy 

podejmowali, będzie to czynione w podobny sposób. Szanowni Radni, ogłaszam 

dziesięciominutową przerwę na posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów.  

Stanowisko Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 4 marca 2022 r. do władz 

samorządowych i rządowych w sprawie gotowości do współpracy w przyjmowaniu 

uchodźców z Ukrainy stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

przerwa 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Szanowni Państwo, wznawiam obrady. 

Punkt 4a. 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej 

Województwa Lubuskiego na 2022 rok – druk nr 605/22. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Szanowni Państwo, projekt uchwały jest umieszczony w materiałach na sesję i został 

przesłany do Państwa e-mailem. O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów 

proszę Przewodniczącego Komisji Pana Marka Cieślaka. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Marek Cieślak: Komisja 

zaopiniowała projekt pozytywnie.  

Opinia komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Czy są wystąpienia klubowe? Proszę o zgłoszenia. Nie widzę Czy ktoś z Państwa 

Radnych ma uwagi lub pytania? Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. Przechodzimy do 

głosowania. Pan Radny Sebastian Ciemnoczołowski, Pan Kazimierz Łatwiński, Pan 

Jerzy Wierchowicz? Kończymy głosowanie.  

25 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się od głosowania.  
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Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

Uchwała Nr XL/581/22 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 4 marca 2022 r. w 

sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2022 

rok stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Punkt 4b. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia lubuskim powiatom pomocy finansowej 

– druk nr 604/22. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek:  

Szanowni Państwo, projekt uchwały jest umieszczony w materiałach na sesję i został 

przesłany do Państwa e-mailem. O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów 

proszę Przewodniczącego Komisji Pana Marka Cieślaka. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Marek Cieślak: Komisja Budżetu i 

Finansów zaopiniowała projekt uchwały w tej sprawie pozytywnie.  

Opinia komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek:  

Dziękuję Panie Radny. Czy są wystąpienia klubowe? Proszę o zgłoszenia. Nie 

widzę. Czy do projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? 

Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. Przechodzimy do głosowania. Pan Radny Jerzy 

Wierchowicz?  

Radny Województwa Lubuskiego Sebastian Sylwester Ciemnoczołowski: Pan 

Radny dzwonił do mnie, że jest „za”, bo się nie może dodzwonić, ale jeszcze będzie 

próbował, w tej chwili próbuje.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

27 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się od głosowania.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  
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Uchwała Nr XL/582/22 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 4 marca 2022 r. w 

sprawie udzielenia lubuskim powiatom pomocy finansowej stanowi załącznik nr 19 

do protokołu. 

Punkt 5. 

Zamknięcie obrad XL nadzwyczajnej sesji Sejmiku. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacław Jan Maciuszonek: 

Szanowni Państwo, zamykam obrady XL nadzwyczajnej sesji Sejmiku Województwa 

Lubuskiego kadencji 2018-2023. Dziękuję Radnym, Parlamentarzystom i 

zaproszonym gościom za udział w obradach.  

 

Protokół sporządzili: 

Natalia Szymborska-Łukasiewicz  

Ewa Węgierkiewicz-Bieniarz 
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